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Beantwoording: Burgemeester Han Noten 

Portefeuille personeel en organisatie, formatieve knelpunten 

Door de ChristenUnie, de VVD en D’66 zijn vragen gesteld over de formatieve knelpunten, werkdruk 
en de formatiebenchmark die onlangs door Berenschot is gehouden. 

De VVD geeft aan dat de benchmark niets zegt over de werkdruk. Daar is echter ook in dat kader 
geen onderzoek naar gedaan. Eerder is dat wel gedaan in externe onderzoeken, zoals het 
medewerkersonderzoek door Effectory (waar werkdruk als een grote risicofactor is benoemd) en het 
vitaliteits/gezondheidsonderzoek van Holland Fit (waar werkdruk als belangrijkste aandachtpunt uit 
naar voren kwam). Combineren we dit met het stuwmeer aan verlof- en overuren (waarvoor in de 
jaarrekening een voorziening van 3,5 ton is aangelegd), dan heeft het college niet nóg meer 
onderzoek nodig om werkdruk in de organisatie hard te maken. Wij delen de mening van de directie 
dat we hier risico’s gaan lopen. 
Een alternatief voor het inzetten van extra formatie zou kunnen bestaan uit het terugschroeven van 
onze ambities. Ons college kiest daar niet voor en we hebben de indruk dat ook de raad die kant niet 
uit wil. Als dat anders ligt dan vernemen we dat graag. 

Het voorstel van de CU om de gevraagde middelen nu niet te honoreren, maar hiervoor een 
voorziening op te bouwen, steunen wij niet. Wij zijn juist van mening dat er snel maatregelen moeten 
worden genomen om de meest dringende knelpunten aan te pakken. Om diezelfde reden voelen wij 
ook niet voor nog eens aanvullend onderzoek dat D’66 wil, om te kijken of er gemeenten zijn die het 
beter doen. Overigens, het is goed dat de raad zich realiseert dat wij al sinds de bezuinigingen in 2010 
de trendmatige verhoging van onze personeelskosten op 0% hebben gezet. Dat betekent in feite een 
heel forse bezuiniging. 
Met een blik op de 1,4 miljoen lagere apparaatskosten van onze ambtelijke organisatie in vergelijking 
met 20 referentiegemeenten, vinden wij een extra investering in ons personeelsbestand van 
€ 238.000,- het minimale. We zijn van plan deze middelen inzetten waar de meeste druk en risico’s 
worden ervaren. Het gaat daarbij vooral om inkoop, ICT en applicatiebeheer, fiscale zaken, juridische 
handhaving, administratieve ondersteuning, het havenbeheer, en de aansturing van het team 
financiën. We hebben u hier overigens eerder over geïnformeerd.  

De vraag van de CU om bij alle raadsvoorstellen de personele inzet mee te nemen, delen wij voor wat 
betreft grotere projecten of een substantiële uitbreiding van taken; maar niet als generieke maatregel 
bij alle voorstellen, omdat we daar de toegevoegde waarde niet van inzien. 

Vraag CU 9: is kostendekkendheid thuisbezorgen ook overwogen? 

Ja. Vooruitlopend op het aanbieden van deze service is onderzocht bij welke bijdrage van deze 
service onze inwoners hiervan gebruik willen maken. Hierbij kwam een bijdrage tot € 5 als meest 
geaccepteerd uit de bus. Dit is overigens ook de bijdrage die landelijk het meest wordt gehanteerd. 
Daarnaast is ook meegenomen in de overweging dat bij het servicepunt in Lemelerveld documenten 
niet meer afgehaald kunnen worden en dat hiermee een alternatief geboden kan worden. 

Kosten voor het bezorgen van een document zijn € 13,50. Hiervan betaalt inwoner € 4,50 en 
gemeente € 9. Als we €  13.50 gaan vragen, dan betekent dat naar onze mening dat de voorziening 
voor veel te veel mensen niet meer binnen bereik is.  

  



Vraag CU 18: Invulling geven aan meerjarige indicatoren in het nieuw op te stellen integrale 
veiligheidsbeleid. 

In 2018 wordt het huidige integrale veiligheidsbeleid geactualiseerd en wordt er nieuw beleid 
geformuleerd, een paragraaf sturen en meten zal daar onderdeel van uitmaken 

Vraag CU 16: Is 76% voldoende voor de BIG?  

Nee, daarom streven we ook naar 90%. Maar dat gaan we niet in een keer realiseren.  

  



Beantwoording Wethouder Klaas Agricola 

Voorzitter, 

Ik zal naar aanleiding van deze algemene beschouwingen  op de door de verschillende fracties 
ingediende vragen een toelichting geven. 

Gemeentelijke gebouwen. 

De activiteiten die nu plaatsvinden in het olde gemeentehuis zullen, wanneer de Spil in gebruik wordt 
genomen, weg vloeien. Vechtdal FM heeft inmiddels het pand verlaten en heeft elders onderdak 
gevonden. De gemeentelijke activiteiten zullen worden ondergebracht in de Spil. 

Momenteel huurt Vechtstede notarissen een dagdeel een aantal ruimten. Onze doelstelling is om een 
nieuwe huurder of huurders te interesseren voor dit markante gebouw. Inmiddels is het pand al onder 
de aandacht gebracht bij  verschillende partijen. 

Afval 

We hebben in Dalfsen gekozen voor een sobere doch efficiënte manier van inzamelen en verwerken. 
We nemen ieder jaar kennis van de advies tarieven van Rova. Onze tarieven die wij doorberekenen 
aan de burgers behoren tot de laagste in onze regio (Dalfsen € 132 de hoogste in de regio is € 248. 
Met de volledige voorgestelde verhoging 2x  € 15 en 1x € 6 is het totaal € 180, hiermee behoren we 
nog tot de goedkopere gemeente in de regio.) Dat wij zo laag zitten met de heffing komt mede doordat 
wij de afgelopen jaren geld uit de voorziening hebben gehaald. Nu we een andere doch verplichte 
wijze van kostentoerekening door de nieuwe opgelegde BBV hebben moeten doorvoeren loopt deze 
voorziening in 2018 leeg en hebben we een tekort. We moeten maatregelen nemen zodat we 
kostendekkend blijven. We hebben gekozen voor een geleidelijke verhoging i.p.v. de verhoging in 1 
keer door te voeren. 

Duurzaamheid 

De Raad heeft de kadernota en het beleidsplan Duurzaamheid vastgesteld. Wat hier voor nodig is en 
welke acties worden uitgevoerd is vastgelegd in het uitvoeringsprogramma wat ter kennisname met u 
is besproken. De door de Raadsfracties voorgestelde verbeterpunten zullen daar waar mogelijk is 
door het college worden meegenomen en verwerkt in dit uitvoeringsprogramma. 

Wat betreft de meetbare doelstelling is de doelstelling Energie in balans en koplopergemeente breder  
dan alleen cijfermatige prestaties. Zo worden in de Dalfser Duurzaam index waar nodig wel afgemeten 
aan de klimaatmonitor. Ook voor de bestuur rapportages worden die cijfers meegenomen. 

Voorts wordt er gevraagd naar een meer dwingend kader om burgerparticipatie te hanteren en de 
omwonenden mee te laten delen in de opbrengsten bij projectontwikkelingen  in het kader van 
duurzame energie. Ik kan u zeggen dat dit dwingende kader er al deels ligt. Dit is o.a. opgenomen in 
de beoordelingscriteria zonneparken waartoe u hebt besloten. Daarnaast heeft u als gemeenteraad 
aangegeven dat onze inwoners de kans moeten krijgen hoe zij denken over o.a. windenergie. Dit staat 
gepland voor 2018, zo ook het onderzoek naar de meest geschikte energiemix voor Dalfsen. 

Het opzetten van een revolterend duurzaamheidsfonds is uitgesteld omdat we eerst de beleidscyclus 
gereed wilden hebben. Zoals recentelijk in het uitvoeringsplan duurzaamheid is vastgesteld ontvangt 
de Raad in 2018 een voorstel over een duurzaamheidsfonds. De agenda commissie heeft inmiddels 
aangegeven dat dit punt geagendeerd moet worden voor de nieuwe Raad. 

Op de vraag van de PvdA om bovenop het oorspronkelijke structurele budget van totaal € 273.000 te 
verhogen met structureel € 100.000, (naast het budget van € 100.000 voor de duurzame dorpen), voor 
burgeriniatieven kunnen wij niet honoreren. 

  



IBOR 

Er is gevraagd naar aanvullende middelen inzake IBOR, met name voor onderhoud van onze wegen. 
Het beheer en onderhoud van met name de wegen, wanneer u akkoord gaat met het gevraagde 
structurele extra budget van € 270.000 voldoen de wegen aan de normen voor duurzaamheid en 
veiligheid. Wanneer u hier minder geld beschikbaar stelt gaat dit ten koste van de veiligheid en dus 
meer kans op aansprakelijkheid bij ongevallen.  

Burgerparticipatie blijft ook bij beheer en onderhoud van de openbare ruimte van groot belang en dit 
zal verder worden uitgewerkt. Momenteel loopt er een pilot met overheidsparticipatie in de straat 
Westerhof in Dalfsen. Wanneer wij om welke reden dan ook, bv door ontkoppelen van regenwater of 
recycling van gebruikt water, burgers gaan korten op de rioolbelasting zullen we de korting door 
moeten belasten op de andere aansluitingen. Dit omdat de rioolheffing een spaarvoorziening is voor 
toekomstige investeringen. 

Volkshuisvesting 

De vraag wordt gesteld, hoe groot Dalfsen moet worden. Dalfsen is een groeigemeente. Volgens de 
recente primos prognose zullen de komende 10 jaar ongeveer 1000 woningen, verspreid over de 
verschillende kernen nodig zijn. Dit is ook het contingent wat de provincie heeft toebedeeld aan de 
gemeente Dalfsen. Er zal gebouwd worden waar vraag naar is. De opmerking dat er in een aantal 
kernen, buiten Dalfsen meer vraag is naar woningen dan de gemeente kan leveren is op dit moment 
niet bij ons bekend. Wij zouden graag hier nadere informatie van de VVD willen ontvangen. De vraag 
wat er is gebeurd met het bouwplan Koele 2 in Hoonhorst kunnen wij zeggen dat er tot op heden geen 
bouwplan voor handen is. Momenteel zijn er gesprekken, welke een ontwikkelaar voert met de 
eigenaar van de gronden achter de molen voor een mogelijkheid om achter de molen woningbouw te 
plegen waarbij het college heeft aangegeven om in deze ook de pastorie tuin in de plannen mee te 
nemen om seniorenappartementen te bouwen. Voor wat betreft de seniorenwoningen aan de 
Tempelhof die eigendom zijn van woningstichting Vechthorst heeft de woningstichting aangegeven dat 
deze woningen voldoen aan het gebruik en dat deze woningen meegenomen zullen worden in het 
verduurzaam proces. 

Handhaving 

Het hondenbeleid inzake loslopende honden en het niet opruimen van hondenpoep heeft de hoogste 
prioriteit. Zoals al eerder aan u is medegedeeld waren onze boa’s niet bevoegd om te verbaliseren. 
Wel is het afgelopen jaar veelvuldig gewaarschuwd. Nu de boa’s wel bevoegd zijn wordt er bij 
overtreding verbaliseerd. 

Omgevingswet 

Uitgangspunt van de omgevingswet is om wetten en regels, aanvragen van vergunningen en het doen 
van meldingen eenvoudig en inzichtelijk te maken voor burgers en bedrijven. Het digitale stelsel 
omgevingswet DSO moet hierin ondersteunend zijn. In de zomer van 2017 is een onderzoek gedaan 
naar het ontwerp DSO. Toen is de conclusie getrokken dat het huidige ontwerp van het DSO een te 
grote stap ineens zet en te gecompliceerd is. Minister Schultz van Haegen heeft daarop besloten dat 
het DSO zich eerst moet richten op wat strikt noodzakelijk is om het huidige niveau van 
dienstverlening te handhaven en van daaruit gecontroleerd verder te werken. Het DSO wordt nu in 
afgeslankte vorm uitgewerkt. Hierdoor wordt een digitaal oerwoud voorkomen. Landelijk gezien is er 
dus aandacht voor het eenvoudig houden van de Omgevingswet voor inwoners en bedrijven en vanuit 
Dalfsen zullen wij hier ook op inzetten. 

  



Beantwoording Wethouder Jan Uitslag 

 

Zorg algemeen 
Het valt op dat veel vragen van bijna alle partijen betrekking hebben op het sociaal domein. Dat is fijn, 
dat geeft betrokkenheid van de raad aan. Leuk om via de PvdA de complimenten van ‘de straat’ te 
horen. Ook het ‘ongeduld’ van uw raad blijkt, daar ik op een aantal vragen moet antwoorden dat u 
later daar voorstellen over kunt verwachten.  
 
Bijvoorbeeld de vraag naar de begrote inzet van programma 7 [VVD-5] 
De Kadernota Transformatie en het transformatiebeleid is in ontwikkeling. Deze wordt nog aan uw 
raad voorgelegd. Om die reden zijn in deze begroting geen specifieke resultaten benoemd. De 
begrote inzet heeft betrekking op het geheel van programma 7 en niet uitsluitend op het nog vast te 
stellen transformatiebeleid. 
De cijfers zijn overigens gebaseerd op voorgaande jaren cf besluit raad dat met de bestaande 
middelen moet worden gedaan. Waarbij we inderdaad steeds meer uitgaan van de expertise van onze 
ambtenaren naast de gestandaardiseerde processen die we natuurlijk ook hebben [PvdA-4].  
 
Er is overigens in 2017 en 2018 geen sprake van een tekort op het sociaal domein [VVD-6]. Het 
verschil in budget publieke gezondheid tussen 2018 en 2019 heeft te maken met de tijdelijke 
financiering consultatiebureaus Nieuwleusen en Lemelerveld (€ 90.000) en uitvoeringsprogramma 
preventieve gezondheid (€ 80.000). 
Over de € 800.000 van de WMO het volgende. De WMO ís maatwerk, dat is overigens niet hetzelfde 
als de term maatwerkoplossing zoals dat bij de transformatie wel wordt gebezigd. 
Binnen de Wmo kennen we verschillende maatwerkoplossingen. Vanuit het budget 
maatwerkvoorzieningen Wmo betreft het de maatwerkoplossingen van de voormalige Wet 
voorzieningen gehandicapten, zoals trapliften, parkeerkaarten, scootmobiels, woningaanpassingen en 
rolstoelen. Binnen de administratie van het Sociaal Domein is bekend welke maatregelen zijn 
toegepast, maar dat is achteraf (bij de jaarrekening). 
 
De vraag van de PvdA is interessant. Het betreft de vraag of er een gat is tussen gemeente en markt 
en of dat moet worden gedicht door coöperaties [PvdA-1]. Een vraag waar we met z’n allen een 
avond over zouden kunnen vullen. Op voorhand ben ik het niet helemaal eens met de impliciete 
stelling; er zijn te veel voorbeelden waar het goed gaat. Dat inwoners een rol zouden kunnen spelen, 
zijn we het over eens. Wellicht dat we bij de behandeling van de kadernota transformatie hier verder 
over kunnen doorpraten. 
 
Jeugdzorg 
U heeft uw zorg uitgesproken over de administratieve lasten in de jeugdzorg [CU-20, VVD-12, CDA-
5]. Het is bekend dat bij aanbieders van jeugdzorg de administratieve last hoog wordt gevonden. Dit 
leidt bij enkele (vrijgevestigde) aanbieders tot de overweging of men in dit werkveld actief wil blijven. 
Met een lokale aanbieder hebben we hier over gesproken. De ervaring wordt gedeeld, maar er is ook 
vertrouwen in de samenwerking met de gemeente Dalfsen. Wij gaan bijvoorbeeld met ingang van 
2018 de facturatie voor de jeugdzorg zelf uitvoeren, waarmee we korte lijnen en verlaging van 
administratieve druk willen realiseren. Ook het nieuwe inkoopmodel zal een aantal vereenvoudigingen 
met zich meebrengen.  
 
Vwb preventie en vroegsignalering [CDA-6], dit maakt onderdeel uit van het transformatie-vraagstuk 
en komen we nog op terug, maar dat de welzijnsstichting, de sport en dergelijke een belangrijke rol 
spelen, lijkt me evident. 
 
De Reserve Sociaal Domein wordt op dit moment niet gebruikt als egalisatiereserve voor de jeugdzorg 
[CU-22]. Een egalisatiereserve moet ook worden gevoed en daar is hier in Dalfsen niet voor gekozen; 



de resultaten gaan naar de algemene middelen. De behandeling van de nota reserves en 
voorzieningen is een mooi moment om daar verandering in aan te brengen. Deze wordt op een later 
moment aan uw raad voorgelegd. 
 
Consultatiebureaus 
Met betrekking tot de consultatiebureaus [PvdA-2, CU-2] zijn de wensen van uw raad bekend. Het is 
echter een vraagstuk dat in de breedte van preventie en tijdige signalering moet worden bekeken. 
Uw raad heeft in 2016 bij de behandeling van de perspectiefnota voor de jaren 2017 en 2018 
middelen beschikbaar gesteld ten behoeve van de consultatiebureaus in Nieuwleusen en 
Lemelerveld. Ten behoeve van de perspectiefnota 2019 (dus voorjaar 2018) ontvangt u een voorstel 
met betrekking tot de jaren na 2018.  
 
Minimabeleid / schulden 
De CDA-fractie heeft een aantal vragen over minimabeleid en schuldenproblematiek en specifieke 
doelgroepen. In het beleidsplan 0-18 iedereen doet mee is geen aandacht voor specifieke 
doelgroepen [CDA-1] zoals ZZP’ers en agrariërs. Wel wordt bijvoorbeeld voorgesteld om in de 
vermogenstoets het onroerend goed niet mee te nemen. 
Verder wordt de zichtbaarheid van de mogelijkheden voor kinderen die er zijn vergroot doordat 
platforms als ‘Boer en Toekomst – platform voor Stil Leed’ actief geïnformeerd worden over het 
nieuwe beleidsplan. Daarbij krijgt het platform de mogelijkheid om de functie als intermediair te 
vervullen voor het doen van aanvragen voor kinderen. 
 
Momenteel wordt onderzoek verricht naar de oorzaken en mate van stijging van kosten van bijzondere 
bijstand voor beschermingsbewind [CDA-2, CDA-3]. De bevindingen, conclusies en aanbevelingen 
van het onderzoek zijn begin 2018 bekend.  
In 2018 wordt een nota aangeboden over het minima- en armoedebeleid. In de voorbereiding daarop 
zullen we kennis nemen van het initiatief om ‘schuldenstress’ tegen te gaan. 
 
Statushouders 
Gevraagd wordt om de taalbeheersing van Statushouders onderdeel te maken van de metingen [CU-
19]. Om de voortgang te kunnen meten, moet op verschillende momenten worden getoetst wat de 
stand van zaken is. Dit is erg lastig, temeer omdat we als gemeente geen wettelijke taak hebben in de 
inburgering en daardoor ook over weinig informatie beschikken. (Ook irt de volgende bullet van de CU 
waar over lagere ADM lasten wordt gevraagd). We kiezen er voor om onze middelen effectiever in te 
zetten. Overigens zien we het belang van taalbeheersing wel en is taalbeheersing wel een vast 
onderdeel van de evaluatiegesprekken met vergunninghouders. 
 
Met betrekking tot versimpeling van procedures bij de GBLT zoals D66 vraagt [D66-11] kan ik melden 
dat het proces bij de GBLT met ingang van 2018 voor alle doelgroepen (dus niet alleen 
statushouders) wordt aangepast en daarmee sterk verbeterd. Het aantal zaken dat aangeleverd moet 
worden, wordt sterk gereduceerd. Na een toekenning worden verlengingen in principe automatisch 
toegekend. De huidige “bureaucratie” wordt hiermee sterk teruggedrongen. 
 
Subsidies verenigingen 
In 2010 zijn bij de toenmalige bezuinigingsoperatie ook de subsidies voor verenigingen op de nullijn 
gezet [CDA-11]. Op dit moment zijn er bij ons geen verenigingen bekend waarbij er problemen zijn 
met de hoogte van de subsidie. De cijfers van nu ten opzichte van 2010 geven wellicht ook een 
vertekend beeld, omdat de afgelopen jaren de nadruk is komen te liggen op het specifiek financieren 
van activiteiten. 
  



Toeristenbelasting 
Ook veel vragen over de investeringen voor recreatie en toerisme [VVD-4] en de toeristenbelasting.  
Investeringen in het kader van recreatie en toerisme worden gedaan voor toeristen, maar ook voor 
recreanten én onze inwoners. Het is dus niet met een schaartje te knippen wat voor toeristen en voor 
inwoners wordt geïnvesteerd, bijvoorbeeld vanuit Ruimte voor de Vecht. De fontein hier aan het 
Waterfront is hier een mooi voorbeeld van. 
 
Het aantal contactpunten aan de Vecht nemen we niet specifiek op in de begroting [CU-17]. Besluiten 
hierover zijn genomen en vastgelegd en daar wordt naar gehandeld. 
 
Het aantal overnachtingen in Dalfsen wordt gemeten en staat volgens de laatste cijfers van het GBLT 
onder druk. Het dagtoerisme wordt helaas niet gemeten. Uit de rapportages Ruimte voor de Vecht 
blijkt overigens dat de bewonerstevredenheid in z’n algemeenheid heel hoog is.  

Vanuit het perspectief van toeristische ondernemers is  verhoging van de toeristenbelasting [CU-11, 
CDA#] onwenselijk. Zij geven aan dat een hogere toeristenbelasting wordt ervaren als een 
exploitatiekostenstijging. Een stijging van de kosten is van invloed op de keuze van gasten.  
 
Kunst/cultuur 
Er is veel waardering voor Kunsten Op Straat. Aan de organisatie is meegegeven dat meerdere 
kernen van de gemeente betrokken moeten worden [CDA-19]. 
De suggestie om KOS te financieren vanuit het bestaande innovatiebudget kunst en cultuur [CU-10] 
zouden we niet verstandig vinden. KOS is een wederkerend evenement dat niet binnen de kaders van 
de regeling past. De aanvragen voor zowel het jaar 2017 als het jaar 2018 laten zien dat er veel mooie 
initiatieven voortkomen vanuit de regeling. Daarvoor wordt het totaalbudget van € 40.000 ingezet.  
 
Onderwijs 
Ik ben namens het college in gesprek met OOZ over openbaar onderwijs in Dalfsen [PvdA-3]. Ik ben 
mede op basis van deze gesprekken er van overtuigd dat zowel gemeente als OOZ het openbaar 
onderwijs in de kern Dalfsen willen behouden. 
 
De niet ingevulde beleidsindicatoren over vroegtijdige schoolverlaters en het percentage niet-
wekelijkse sporters [VVD-1, VVD-3] zijn simpel te verklaren. Wij zijn verplicht op basis van de 
landelijke begrotingsrichtlijnen om deze indicatoren op te nemen. De gegevens bij deze indicatoren 
worden vervolgens ingevuld op basis van het landelijke databestand “Waar staat je gemeente.nl”. Dit 
databestand wordt gevuld vanuit diverse bronnen. Bij het opstellen van de begroting waren deze 
gegevens niet beschikbaar. Dit wil niet zeggen dat deze zaken geen aandacht krijgen. 
 
Schoolverzuim [VVD-2] is wat ingewikkelder: hoe moet de term vrijstelling van inschrijfplicht worden 
geduid? 
Bij absoluut verzuim kent het kind wel een gemeente-inschrijving en ontbreekt (langer dan zeven 
dagen) een officiële schoolinschrijving. In afwachting van deze administratieve handeling bezochten 
nagenoeg alle kinderen feitelijk de school.  
In een aantal casussen is vrijstelling van de inschrijvingsplicht verleend, dit op psychische/lichamelijke 
gronden (artikel 5, onder a, Leerplichtwet). Deze kinderen bezoeken geen regulier onderwijs, maar 
een medisch kinderdagverblijf. 
 
Jong Dalfsen! 
In december komt de evaluatie van JongDalfsen! [D66-1] ter beschikking aan uw raad. Ondertussen 
wordt overigens gewoon doorgewerkt. Bijvoorbeeld bij de gesprekken van u als raad met de jeugd 
aankomende week, zal JongDalfsen! aanwezig zijn. (Voor wat betreft de kosten, het betreft klein deel 
van het genoemde budget: 8 uur per week.)  
  



Beantwoording Wethouder Ruud van Leeuwen 

 
Voorzitter, ik ben het eens met de constatering van Gemeentebelangen dat het karakter van de 
gemeentelijke financiën complex is en sterk onderhevig aan veranderingen. Ook de VVD verwijst hier 
naar. Enerzijds is dit vanwege veranderde voorschriften t.a.v. de begroting van Rijkswege het nieuwe 
B.B.V. (Besluit Begroten en Verantwoorden), anderzijds heeft het verscherpte toezicht van de A.F.M. 
op accountants gevolgen voor de controle zoals we die nu voorgeschoteld krijgen. We kunnen 
evenwel niet anders dan deze voorschriften opvolgen, welke in samenspraak met de werkgroep 
planning en control zijn ingevoerd. 
Tevens deel ik de mening dat bijsturen zeer geleidelijk moet gebeuren en niet met haakse bochten. 
 
Graag herhaal ik de toezegging om te onderzoeken of we samen met de Provincie en de gemeente 
Ommen, het fietspad bekend als Maneweg, kunnen opwaarderen en verbreden. We gaan het als 
project in brengen bij “Ruimte voor de Vecht”. 
 
De voorgestelde ombuiging bij duurzaamheid wil het college wél handhaven. Diverse fracties vragen 
hiernaar. Hier ligt de volgende redenatie aan ten grondslag: In maart komend jaar vinden er 
verkiezingen plaats. Tijdens de coalitie onderhandelingen kunnen de nieuwe partners zich hier over 
buigen. Het meerjarenperspectief laat zien dat de dekking er na 2018 voor aanwezig is. Momenteel 
wordt er door de afdeling gewerkt aan een voorstel om ca. € 150.000 dat nog resteert in 2017, te gaan 
investeren in duurzaamheidsmaatregelen voor bestaande woningen. Het lukt niet om vóór 31 
december aanstaande dit bedrag uit te geven. Dus zal er een voorstel tot overheveling komen naar 
2018. Daarmee vinden wij dat er ruim voldoende middelen beschikbaar zijn voor 2018. Het lijkt ons 
logisch om de nieuwe coalitie eventuele extra ruimte op een ordentelijke manier weg te zetten in de 
begroting. 
 
Op het gebied van mobiliteit werken we samen met de Provincie en gemeente Zwolle aan een 
verbetering van de fietsmobiliteit, met name voor scholieren en woon- werkverkeer. Bij de provincie is 
subsidie aangevraagd om de knelpunten op de veelgebruikte (snel-)fietsroutes tussen Dalfsen en 
Zwolle te onderzoeken. Op basis van de uitkomsten van dit onderzoek zullen voorstellen ontwikkeld 
worden. In provinciaal verband werken we samen met Provincie en gemeente Enschede aan een 
fietsnetwerk voor Twente en Salland.  
De buurtbus Nieuwleusen-Dalfsen kan een geslaagd experiment worden genoemd, met vanaf januari 
2017 ruim 1360 passagiers per maand. Die van Vilsteren is dit jaar opgestart en het aantal passagiers 
neemt langzaam toe van 159 in april naar 260 in september. Beide initiatieven voorzien in een 
behoefte en blijken een goed alternatief te kunnen zijn voor lege streekbussen. Lucht vervoeren is niet 
duurzaam zoals u begrijpen zult. 
 
De gemeente heeft nog 2 beschikbare woon-werk kavels binnen het bestemmingsplan Uitbreiding 
’t Febriek – gedeelte Stappenbelt.  
De verdere uitbreiding is als zacht plan bij de provincie opgevoerd.  Voor deze uitbreiding van 
’t Febriek vraagt de provincie, in het kader van de regionale programmering van bedrijfsterreinen om 
concreet aantoonbare vraag via intentieovereenkomsten. De gemeente gaat de komende maanden 
actief de vraag ophalen. Op deze wijze willen we groei in Lemelerveld mogelijk blijven maken. 
 
Het is niet bijzonder, maar juist normaal dat een afschrijving ten laste komt van een reserve. De 
afschrijving komt ten laste van de reserve conform besluit van de raad. Wanneer een aankoop/bouw 
van een pand wordt gedekt uit een reserve, kunnen de aankoop/bouwkosten niet rechtstreeks ten 
laste van een reserve worden gebracht. Het pand moet namelijk worden geactiveerd en in de jaren 
volgend hierop worden afgeschreven. Deze afschrijving vindt dan plaats met de daarvoor 
geblokkeerde bestemmingsreserve als dekking. Dit is conform regelgeving. 
  



Ter informatie voegen we een overzicht bij. 
Overzicht van alle activa die worden afschreven t.l.v. een reserve:   
 

 
 
Vraag 13 van het CDA: deze neemt het College in beraad en zal de omvang van het probleem m.b.t. 
de vervanging in kaart brengen. 
Het onderhoud van de gebouwen is/wordt meegenomen in het beheerplan onderhoud gebouwen.  
 
De genoemde PM posten zijn niet voor niets opgevoerd. Wat “de Spil” betreft moet het 
haalbaarheidsonderzoek primair onderwijs nog worden gestart. Wij kunnen hier met de beste wil van 
de wereld dus nog geen bedragen aan koppelen. De centrumvisie dorp Dalfsen wordt later deze 
maand door de raad behandeld. Hierin zijn deelgebieden en waarschijnlijk dus ook deelprojecten te 
onderscheiden. Het is altijd de bedoeling geweest om de visie niet in één keer uit te rollen en te 
realiseren, daar is het geld nu niet voor. Prioriteiten stellen en kansen benutten is het advies van de 
raad en dat gaan we opvolgen. Het college gaat in 2018 een uitvoeringsplan opstellen voor de 
concrete uitwerking van de Centrumvisie in stedenbouwkundige deelvisies. De oostelijke entree hoort 
hier ook bij. De verwachting is dat dit gedeelte qua visie ook in 2018 wordt opgepakt. Overigens is de 
verwachting dat er ook opbrengsten zullen zijn, bijvoorbeeld als er inbreiding plaatsvindt. 
 
Wij delen de visie van het CDA niet om, mocht er een tekort zijn dit dan uit middelen voor 
communicatie aan te gaan vullen. Het voorgestelde communicatiebeleid is diepgaand besproken in 
het college. Daar bij is e.e.a. weg gehaald (er uit gesneden) waaronder huisstijl, budget voor promotie 
en factor C, het huidige voorstel is het absolute minimum. Overigens is het beleid vastgesteld door de 
raad. 
 
Voor wat betreft uw vraag over het opdrogen van onze inkomsten wil ik het volgende zeggen. Ten 
eerste zal er ook de komende jaren nog grond worden verkocht voor woningbouw en 
bedrijfsvestigingen op blz 109 kunt u deze zonnige verwachtingen, zoals dhr Rooijakkers ze noemt, 
terug zien. Daarnaast hebben we bij de perspectiefnota al aangegeven dat zowel de reservering voor 
tegenvallend accres, indien die niet benut hoeft te worden, als het saldo van de jaarrekening 
overgeheveld zullen worden naar de algemene reserve vrij besteedbaar.  
De verhoging van de OZB met € 68.000, is conform de opdracht van de raad uit 2011 om de 
maximale belasting te heffen, waar het Rijk van uit gaat bij het vaststellen van de Rijksbijdrage. Wij 
blijken er toch nog iets onder te zitten. Dit wordt hiermee hersteld. 
Het kostendekkend maken van de riool heffing en de afvalheffing willen we geleidelijk invoeren. Na 4 
jaren zal de stijging inderdaad, als gevolg van de BTW toerekening ca. 3,2% zijn. Overigens voeren 
we er door de raad vastgesteld beleid mee uit. 
 
Voor het knelpunt rotonde Koesteeg-Kampmansweg-Wilhelminastraat wordt op korte termijn gestart 
met het onderzoek naar de problematiek, waaruit mogelijke maatregelen volgen. Belanghebbenden 
worden betrokken bij het onderzoek. We zijn het er mee eens dat dit een belangrijk punt is in de druk 
bereden schoolroutes vanuit Oosterdalfsen-Gernermarke richting scholen in Dalfsen. 



Bij de exploitatie opzet van “de Spil” heeft het college altijd gezegd dat het huidige exploitatieniveau 
van de voorzieningen uitgangspunt is. Momenteel wordt er volop gewerkt aan een realistische opzet 
door het bestuur. 
 
Met GBLT is een dienstverleningsovereenkomst (hierna: DVO) afgesloten. Onlangs is de DVO 
geëvalueerd. Voor 2018 e.v. wordt een aangepaste DVO afgesloten waarin meer SMART wordt 
gemaakt, wat we wanneer van GBLT in 2018 (e.v.) kunnen verwachten. Over deze afspraken 
rapporteert GBLT in de verschillende rapportages gedurende het jaar. 
De klachten uit het veld ten aanzien van het kwijtscheldingsproces bij GBLT zijn opgevangen. Naar 
aanleiding daarvan heeft reeds op 30 oktober jl. een bijeenkomst plaatsgevonden met GBLT, 
medewerkers van de eenheid maatschappelijke ondersteuning van de gemeente, vrijwilliger van 
Vluchtelingenwerk en een vrijwilliger van Humanitas. 
Het proces bij de GBLT wordt met ingang van 2018 voor alle doelgroepen (dus niet alleen 
statushouders) aangepast en daarmee sterk verbeterd. Het aantal zaken dat aangeleverd moet 
worden, wordt sterk gereduceerd. Na een toekenning worden verlengingen in principe automatisch 
toegekend. De huidige “bureaucratie” wordt hiermee sterk teruggedrongen.  
 
De suggestie inzake lagere heffing bij ontkoppeling regenwater neemt het college graag mee. 
Eind vorig jaar is door het college, naar aanleiding van een discussie hierover in de gemeenteraad, 
besloten geen prijsdifferentiatie voor de grondprijs toe te passen. Dit is ook terug gekoppeld aan de 
gemeenteraad. De marktomstandigheden waren zodanig dat het college geen aanleiding zag 
prijsdifferentiatie in te voeren. 
Wel is daarbij aangegeven dat wellicht na de inventarisatie van de voorzieningen in de kernen (dit jaar 
uitgevoerd) hierop terug gekomen zou worden door het college. 
Omdat hier verschillend over wordt gedacht en omdat nu ook een inventarisatie van de voorzieningen 
beschikbaar is zal op basis hiervan en op basis van de marktomstandigheden van dat moment, in 
2018 hierover door het college een standpunt worden ingenomen. Wij zullen dit doen bij de 
vaststelling van de verkoopprijzen bouwgrond voor 2019 (voorstel eind 2018). Hiermee is het ook een 
onderwerp voor de nieuwe coalitie. 
 
Het is een keuze mogelijkheid om € 70.000 meer naar duurzaamheid te doen, de dekking staat er bij. 
Dit staat u niet aan, wel goed nieuws dan: u hoeft deze keuze niet te maken! 
 
Tot slot voorzitter. Er is nog nooit zoveel geld beschikbaar gesteld als in de begroting voor 2018. In de 
praktijk is er niet bezuinigd, we geven juist méér uit. Echter niet alle wensen konden worden 
gehonoreerd. Het is belangrijk om dat met elkaar voor ogen te houden. We krijgen tenslotte geld om te 
besteden ten dienste en tot nut van de samenleving. Ook wordt er scherper begroot en zijn er 
voorstellen om structurele uitgaven ook werkelijk structureel te dekken. Hierdoor krijgen we nog beter 
inzicht in de financiële stand van zaken.


